
PROTOKÓŁ Nr 28/16
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 09 listopada 2016r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:

1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
3. Pani Małgorzata Joanna Szymańska - Skarbnik Gminy
4. Pan Michał Baranowski - Dyrektor GOKSiR
5. Pan Tadeusz Szeweluk - Dyrektor ZGK
6. Pani Aneta Kasperuk - pracownik Urzędu Gminy

Obradom Komisji  przewodniczył  Pan Krzysztof  Nikitorowicz –  Przewodniczący
Rady Gminy Mielnik.

Porządek posiedzenia:

1. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XIX  sesji  Rady
Gminy Mielnik:
1) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016,
2) w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej za zbiorowe odprowadzanie ścieków na

terenie gminy Mielnik,
3) w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest

z terenu gminy Mielnik na lata 2016-2032”,
4) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do

ustalenia wysokości  podatku rolnego na rok podatkowy 2017,
5) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
6) w sprawie przyjęcia programu „Aktywności lokalnej dla gminy Mielnik na lata

2016-2020”,
7) w sprawie wprowadzenia zmian w Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania

Problemów Społecznych Gminy Mielnik na lata 2012-2020.
2. Ocena działań promocyjnych i kształtowanie wizerunku gminy.
3. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych.
4. Sprawy różne.

Do punktu 1(1).

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r. Omówił
zmiany  przedłożone  radnym  na  posiedzenie  komisji,  których  nie  było  we  wcześniej
przeslanych materiałach.  Poinformował,  że zwrot  VAT za kanalizacje nastąpi  dopierow w
przyszłym roku.

Pan Kazimierz Tobota zapytał o nadwyżkę budżetową w 2016r. oraz dlaczego zwiększamy
środki na promocję.

Odpowiedzi  w  sprawie  nadwyżki  udzieliła  Pani  Skarbik  Gminy,  zaś  Pan  Wójt
poinformował, że zwiększone środki na promocję przeznaczone są na wydanie kalendarzy na
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2017r. Przypomniał, że w roku bieżącym środki na promocję były znacznie mniejsze niż to
było w latach poprzednich, nie ma też ukrytej promocji, czego wcześniejszym przykładem
były wydatki na Trylogię.

Komisje  Rady jednogłosnie,  przy obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 1(2).

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej za
zbiorowe  odprowadzanie  ścieków  na  terenie  gminy  Mielnik.  Poinformował,  że  taryfa  ta
obowiązuje  w  2  miejscowościach  Gminy  –  Mielniku  i  Osłowie  -  czyli  tam,  gdzie  jest
kanalizacja. 2/3 mieszkańców gminy wywozi ścieki szambowozem, gmina podzielona jest na
III strefy, w zależności od odległosci danej wsi do oczyszczalni. Minimalna cena wywozu
nieczystości  w miejscowościach  położonych  najbliżej  gminy wynosi  ponad 12 zł.,  zaś  w
miejscowościach położonych najdalej od gminy – 17 zł. Zdaniem Pana Wójta jest to pewna
niesprawiedliwość  w  stosunku  do  tych  mieszkańców,  którzy  mają  kanalizację.  Poruszył
kwestię odbioru nieczystości z małych szamb, np. przy domkach letniskowych, gdzie po 3 m3

nieczystości przyjeżdża szambiarka i cena jest taka sama jak przy odbiorze 10 m3. Należaloby
się zastanowić nad tą sprawą .

Pan Dyrektor ZGK poinformował,  że  trzeba  byłoby zająć  się  sprawą  szamb,  ponieważ
obecnie tylko 4% nieczystość w stosunku do pobranej wody trafia do oczyszczalni. Pomijając
podlewanie ogrodów i wodę na cele gospodarstw rolnych, jest to bardzo mało. Co dzieje się z
pozostałymi nieczystościami?

Pan Sekretarz  Gminy poinformował,  że  w  2009r.  Zarządzeniem Wójta  Gminy Mielnik
ustalono ceny wywozu nieczystości płynnych w podziale gminy na III strefy:

I strefa - 136 zł. za kurs
II strefa - 152 zł. za kurs
III strefa - 158 zł. za kurs

W 2011r.  podjęto  kolejne  zarządzenie  w tej  sprawie  ustalając  ceny wywozu  nieczystości
płynnych w odniesieniu do 1m3 nieczystości, również w podziale na III strefy:

I strefa - 12,35 zł./m3

II strefa - 15,20 zł./m3

III strefa - 16,25 zł./m3

Zapisano również, że dla  ilości miejszej niż 3m3 przyjmuje się opłatę jak dla 3m3 .
W 2013r.,  po  zainstalowaniu  opomiarowania  na  samochodzie  asenizacyjnym,  obciążanie
właścicieli  nieruchomości  za  usługę  wywozu  nieczystości  płynnych  następowało  według
faktycznego zrzutu do oczyszczalni ścieków.
Pan Sekretarz poinformował,  że skala  wywożenia nieczystości  wozem asenizacyjnym jest
bardzo mała, jako przykład podał wieś Tokary, gdzie ścieki wywozi 5-6 rodzin.
W Drohiczynie jest również kanalizacja i tam cena wywozu 1m3 wynosi 4,68 zł. brutto.

Pan Wójt stwierdził, że wypowiedź Pana Sekretarza jest demagogią. Brak jest uzasadnienia
dla sytuacji, żeby ktoś płacił drożej za ścieki niż ktoś inny. Gmina co miesiąc dokłada do
oczyszczalni ścieków 9 tys.zł., zaś wszelkie dochody z działalności oczyszczalni pobiera ZGK.
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Pan Henryk Symonowicz zapytał co ze ściekami robią pozostali mieszkańcy, jeśli tylko parę
gospodarstw we wsi oddaje je do oczyszczalni.

Pan Mateusz Bukrewicz stwierdził, że podnoszenie cen za ścieki dla mieszkańców Mielnika
nie  jest  rozwiązaniem.  W związku  z  tym,  że  ścieki  mieszkańców Mielnika  i  Osłowa  są
dotowane  Pan  radny  zaproponował  aby  rozważyć  możliwość  dofinansowania  wywozu
nieczystości płynnych dla mieszkańców pozostałych miejscowości gminy.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za  zbiorowe  odprowadzanie
ścieków na terenie gminy Mielnik.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 1(3).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania
azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Mielnik na lata 2016-2032”. Celem
opracowania  „Programu...”  jest  zaplanowanie  bezpiecznego  dla  zdrowia  mieszkańców  i
środowiska naturalnego usunięcia wyrobów zawierających azbest z obszaru Gminy do końca
2032r. 
Ponieważ  projekt  uchwały  wraz  z  programem  jest  bardzo  obszernym  dokumentem,
wydrukowano tylko dwa egzemplarze, które są na sali obrad. Radnym, którzy posługują się
pocztą elektroniczną wysłano projekt uchwały na e-maila.

Pan Kazimierz Tobota zapytał dlaczego czeka się na odbiór azbestu.

Pan Wójt odpowiedział, że firma z którą mamy umowę odbierze po zdjęciu całości  azbestu
w danym roku.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających
azbest z terenu gminy Mielnik na lata 2016-2032”.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 1(4).

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11
kwartałów  będącej  podstawą  do  ustalenia  wysokości  podatku  rolnego  na  rok  podatkowy
2017. Zaproponował obnizenie ceny żyta do kwoty 40 zł. za kwintal. Przypomniał, że rolnicy
płacą  bardzo  niski  podatek  rolny,  są  zwolnieni  z  podatku  za  budynki,  otrzymują  dopłaty
unijne.
Od lat w gminie mamy bardzo niską cenę żyta przyjetą do wymiaru podatku. Obecnie wynosi
ona 25 zł./q, wcześniej było to 15 zł./q.

Pan Kazimierz Tobota stwierdził, że dopłaty dla rolników nie są dochodem. Gdyby nie było
dopłat,  to konsumenci  płaciliby o wiele  więcej  za żywność niż  płacą obecnie.  Uważa,  że
kwota  40  zł.  stanowi  zbyt  duży  skok  procentowy,  należy  stopniowo  ją  podnosić.
Zaproponował kwotę 30 zł. za kwintal.
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Pan Jerzy  Wermjewicz opowiedział  się  za  kwotą  40  zł/q  zgłoszoną  przez  Pana  Wójta.
Poinformował, że jest właścicielem 15 ha ziemi, obrabia zaś 100 ha i właściciele tej ziemi
biorą dopłaty, pomimo tego, że jej nie obrabiają.

Pani  Aneta  Kasperuk  poinformowała,  że  mamy w  województwie  podlaskim najniższe
stawki podatkowe, podatnicy wręcz śmieją się z naszych stawek.

Pan  Wójt  Gminy stwierdził,  że  im  bardziej  obniżamy  stawki  podatkowe,  tym  więcej
środków musimy zwrócic do budżetu państwa w ramach tzw. janosikowego. Mamy wiele
wydatków, prom w Niemirowie musimy przenieść w inne miejsce. Im więcej stracimy na
podatkach i oddamy do budżetu państwa, tym mniej będziemy mogli zrobić w gminie.
Pan Wójt wprowadził autopoprawkę do projektu uchwały i zaproponował obniżenie ceny żyta
do kwoty 35 zł. za kwintal.

Komisje Rady 9 głosami za, przy 2 głosach sprzeciwu i 5 głosach wstrzymujących się,
pozytywnie zaopinowały projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11
kwartałów będącej podstawą do ustalenia wysokości podatku rolnego na rok podatkowy 2017
z kwotą 35 zł. za kwintal.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 1(5).

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
nieruchomości.

Pan Andrzej Wierzba zaproponował, że aby zachęcić przedsiębiorców do rozwijania swoich
firm i zakładania nowych należy pomyśleć o obniżeniu stawek podatku.

Pan  Michał  Baranowski również  opowiedzial  się  za  obniżeniem  stawek  podatkowych
małym przedsiębiorcom, będzie to  zachęta do rozwoju takich przedsiębiorstw i  tworzenia
nowych miejsc pracy.

Pani Aneta Kasperuk wyjasniła, że zróżnicowanie stawek jest pomocą publiczną. Można
przygotować program pomocowy dla przedsiębiorców.

Pan Wójt omówil zasady umarzania podatków przedsiębiorcom.

Pan  Michał  Baranowski stwierdził,  że  warto  coś  zaproponować  ludziom,  którzy  chcą
otworzyć  działalność  gospodarczą.  Można  pomyśleć  o  utworzeniu  programu
wspomagajacego  przedsiębiorców.  Nie  należy  bać  się  pomocy  publicznej.  Niebawem
uruchomione zostaną duże środki na rozpoczęcie działalności i warto pomyśleć o zachęceniu
przedsiębiorców do otworzenia działalnosci na terenie gminy.

Pan  Wójt odpowiedział,  że  opracujemy  wstępne  założenia  do  programu  wspierania
przedsiębiorczosci i  przedłożymy je Komisji Rozwoju Gospodarczego RG.
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Komisje  Rady  13  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującycm  się,  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 1(6).

Pani  Halina  Mirowska przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu
Aktywności Lokalnej dla Gminy Mielnik na lata 2016-2020. Celem podjęcia uchwały jest
pobudzenie aktywności lokalnej mieszkańców. Art. 110 ust. 10 ustawy o pomocy społecznej
mówi,  że  rada  gminy  opracowuje  i  kieruje  do  wdrożenia  lokalne  programy  pomocy
społecznej. Program jest również dokumentem niezbędnym do złożenia wniosku o środki z
Unii  Europejskiej.  Z  Programu  Aktywności  Lokalnej  mogą  również  korzystać
stowarzyszenia. 

Komisje  Rady jednogłosnie,  przy obecności  13  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Mielnik na lata 2016-
2020.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 1(7).

Pani Halina Mirowska przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian w
Gminnej Strategii  Integracji i  Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Mielnik na
lata 2012-2020.
Wyjaśniła że przedstawiony w poprzednim punkcie program jest składową częścią Gminnej
Strategii i dlatego dołączamy go do niej.

Komisje  Rady jednogłosnie,  przy obecnosci  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  Gminnej  Strategii  Integracji  i
Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Mielnik na lata 2012-2020.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 2.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację o realizacji działań promocyjnych i
kształtowaniu wizerunku gminy.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 3.

Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  informację  o  stanie  realizacji  zadań
oświatowych.

(w zał. na str..............prot.)
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Do punktu 4.

Pan Kazimierz Tobota zapytał kto był projektantem ulicy przy hydroforni, która z prosej
stała się fikuśna.

Pan Wójt odpowiedział, że ulica wykonana została zgodnie ze sztuką, zrobiono rozjazd i jest
teraz bezpieczniej. Stwierdził, że niektórym może się to niepodobać.

Pan Franciszek Butkiewicz poinformował,  że ulica Zamkowa w Niemirowie jest  bardzo
wybita. Czy przy okazji remontu drogi w Maćkowiczach nie można byloby jej  poprawić?
Zapytał również o sprawę odbioru dużych opon.

W kwestii ulicy Zamkowej Pan Wójt odpowiedział, że teraz nic już nie można zrobić, bo jest
podpisana umowa z wykonawcą i nie możemy dokonać żadnych zmian.

Pan Dyrektor ZGK w sprawie odbioru opon wyjaśnił, że ZGK szuka kogoś kto odbiera duże
opony, małe opony można przywozić na PSZOK.

Pan Jerzy Weremjewicz zapytal  o sprawę budowy elektrowni slonecznej w Mielniku. 

Pan Wójt odpowiedział, że było to przedsięwzięcie prywatnych osób i nic z tego nie wyszło.

Pan Henryk Symonowicz zapytał o następujace sprawy:
1) Co z budową przedszkola w Mielniku?
2) Kiedy powstanie parking przy policji?
3) Co ze szczepieniami przeciw grypie?
4) Czy isnieje  możliwość  powstania  przejścia  granicznego  na  terenie  Gminy między

Polską a Białorusią?
5) Mimo zapowiedzi  i  przełożenia  daty wywozu śmieci,  kosze  na  śmieci  nie  zostały

umyte.

Pan Wójt Gminy 
Podpisaliśmy z wykonawcą umowę na sporządzenie projektu przedszkola. Na stronie gminy
Mielnik  zamieszczone  zostało  zapytanie  cenowe  w  sprawie  wykonania  parkingu  na  Pl.
Kościuszki,  jutro będą składane oferty.  Na stronie internetowej jest  również informacja w
sprawie szczepionek.
Zorganizowanie  przejścia  granicznego  nie  należy do gminy tylko  do Ministerstwa Spraw
Zagranicznych  i  Wojewody.  Służby  Pana  Wojewody  kontaktowały  się  z  Wójtem,  kiedy
Minister Spraw Zagranicznych wyjeżdżał na Białoruś. Pan Wójt przedstawil informację w
sprawie  naszej  współpracy  z  Białorusią,  stwierdził  że  dla  nas  najważniejszą  sprawą  jest
uruchomienie ruchu przygranicznego.

Pan  Dyrektor  ZGK w  sprawie  mycia  koszy  odpowiedział,  żeby  zbierania  śmieci  nie
kojarzyć z Zakładem Gospodarki Komunalnej, koordynatorem tych spraw jest Pani Marta
Koroluk z Urzędu Gminy.

Pan  Kamil  Zalewski zapytał  w  jakich  godzinach  świecą  lampy  w  Tokarach  oraz
poinformował o gniciu podwaliny w budynku szkoły.
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Pan Wójt odpowiedział, że lampy zapalają się o godz.17:00 a gasną o godz.6:00. W tego typu
sprawach  należy  zglaszać  się  bezpośrednio  do  pracownika  Urzedu  Gminy  Pana  Karola
Dobrzanieckiego. Kwestia podwaliny w budynku szkoły jest Panu Wójtowi znana.

Pan Kazimierz  Tobota  zapytał  czy  Pan  Wójt  wynegocjował  w  Starostwie  Powiatowym
środki na ulicę Królewską.

Pan Wojt poinformował, że wicestarosta powiedział, że ulicę Królewską będą robić jak będą
mieli środki na ten cel (po sprzedaży nieruchomości w Czartajewie). Na dzisiaj Starostwo nie
posiada środków na przebudowę tej ulicy. My z własnych środków też nie możemy obecnie
tego robić.

Na tym protokoł zakończono i podpisnao.

Protokołowała:

Elżbieta Szymańska 

Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                     Krzysztof Nikitorowicz


	Protokołowała:
	Krzysztof Nikitorowicz


